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Carrer Sant Antoni, 13 

08394 Sant Vicenç de Montalt 

Tel. 93 791 05 11 - Fax: 93 791 29 61 

http://www.svmontalt.cat 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  DE SANT 
VICENÇ DE MONTALT, CELEBRADA EN 1a. CONVOCATÒRIA EL  31 DE 
MARÇ DE 2011 
 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 03/11 
Caràcter: ordinari  
Data: 31 de març de 2011 
Horari: de 20:00 a 21:49 hores 
Lloc: Sala de Sessions de la Casa Consistorial de Sant Vicenç de Montalt. 
 
Assistents: 
 
- Sr. Miquel Àngel Martínez i Camarasa, Alcalde (CIU) 
- Sr. Lluís Bisbal i Pujol, Primer Tinent d’Alcalde (PSC) 
- Sr. Amadeu Clofent Rosique,  Segon Tinent d’Alcalde (AXSV) 
- Sra. Maria Lluïsa Grimal i Colomé, Tercer Tinent d’Alcalde (CIU) 
- Sr. Juli Martín Moliné, Quart Tinent d’Alcalde (PSC) 
- Sr. Miquel Pujol i Ramon, regidor (CIU) 
- Sr. Enric Miralles Torres, regidor (CIU) 
- Sra. Rosalia Oller Boada, regidora (PSC) 
- Sr. Pere Orts i Cubillo, Regidor (ESQUERRA-AM) 
- Sr. David Pons i Comas, Regidor (ESQUERRA-AM) 
- Sr. Francisco Javier Mas Arenillas, Regidor (PP) 
- Sr. Miquel Àngel Pigem de las Heras, Regidor (ANEM-EPM), s’incorpora a la 
sessió a les 8:02 hores. 
- Sra. Fina Navarro Nicolás, Regidora no adscrita (RNA) 
 
 
Secretari: 
 
- Francesc Ortiz i Amat, el de la Corporació. 
 
 

O R D R E   D E L   D I A 
 

PRIMER. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA 
DE DATA 24 DE FEBRER DE 2011. 
 
SEGON. CORRESPONDÈNCIA OFICIAL I DESPATX D’OFICI. 
 
TERCER. RATIFICAR, SI ESCAU, EL DECRET DE L’ALCALDI A DE DATA 2 
DE MARÇ DE 2011 PEL QUAL  ES VA DONAR CONFORMITAT AL TEXT 
REFÓS DE LA TUC REDACTAT PELS SERVEIS TÈCNICS MUNIC IPALS 
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D’URBANISME EN COMPLIMENT DE L’INFORME EMÈS PER LA DIRECCIÓ 
GENERAL DE COMERÇ. 
 
 
QUART. APROVACIÓ PROVISIONAL, SI ESCAU, DE LA MODIF ICACIÓ DE 
L’ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 9 TAXA PER LLICÈNCIES O L A 
COMPROVACIÓ D’ACTIVITATS COMUNICADES EN MATÈRIA 
D’URBANISME. 
 
CINQUÈ. APROVACIÓ PROVISIONAL, SI ESCAU, DE LA MODI FICACIÓ DE 
L’ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 10 TAXA D’APROFITAMENT O 
OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA I TERRENY D’ÚS PÚBLIC. 
 
SISÈ. APROVACIÓ PROVISIONAL, SI ESCAU, DE LA MODIFI CACIÓ DE 
L’ORDENANÇA FISCAL NÚMERO TAXA PER LA TINENÇA I REC OLLIDA 
D’ANIMALS. 
 
SETÈ. RATIFICAR, SI ESCAU, L’ACORD DE JUNTA DE GOVE RN LOCAL 
DE DATA 17 DE MARÇ DE 2010 PEL QUAL ES VA APROVAR  UNA 
BONIFICACIÓ DEL 95% DEL ICIO I ES DECLARA L’EXEMPCI Ó DE LA 
TAXA PER LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES PER A LA CONSTRUC CIÓ I PER 
A LA PRIMERA OCUPACIÓ I PER LLICÈNCIES AMBIENTALS 
NECESSÀRIES QUE PUGUIN GRAVAR LA SEVA POSADA EN 
FUNCIONAMENT PER A L’OBRA DE CONSTRUCCIÓ AIXÍ COM P ER A LA 
POSADA EN MARXA DEL NOU INSTITUT D’EDUCACIÓ SECUNDÀ RIA DE 
SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 

VUITÈ. DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA D’APRO VACIÓ DE 
LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE 2010. 
 
NOVÈ. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LA MOCIÓ PRESENTADA P ER PART 
DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA RELATIVA A LA 
MODIFICACIÓ DE LA LEGISLACIÓ HIPOTECÀRIA QUE INCLOG UI LA 
FIGURA DE LA DACIÓ EN PAGAMENT.  
 
DESÈ. PRECS I PREGUNTES. 

 
 

 
El senyor President obre la sessió i es procedeix al tractament dels punts 
inclosos a l’ordre del dia. 
 
PRIMER. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA 
DE DATA 24 DE FEBRER DE 2011. 
 



 

 - 3 - 

El senyor secretari pregunta si els senyors regidors es donen per assabentats 
del contingut de l’esborrany de l’acta del Ple de data 24 de febrer de 2011.  
 
Per tant, s’acorda, per unanimitat aprovar l’acta de la sessió plenària de data 24 
de febrer de 2011. 
 
 

SEGON. CORRESPONDÈNCIA OFICIAL I DESPATX D’OFICI. 
 
El senyor secretari llegeix totes les publicacions de més interès, aparegudes en 
el Diari Oficial de la Generalitat, Butlletí Oficial de la Província i el Boletín Oficial 
del Estado, des de la darrera sessió. Els/les senyors/es assistents es donen per 
assabentats/des. 
 
 
TERCER. RATIFICAR, SI ESCAU, EL DECRET DE L’ALCALDI A DE DATA 2 
DE MARÇ DE 2011 PEL QUAL  ES VA DONAR CONFORMITAT AL TEXT 
REFÓS DE LA TUC REDACTAT PELS SERVEIS TÈCNICS MUNIC IPALS 
D’URBANISME EN COMPLIMENT DE L’INFORME EMÈS PER LA DIRECCIÓ 
GENERAL DE COMERÇ. 
 
En data 2 de març de 2011 el senyor Alcalde va dictar el Decret que tot seguit 
es transcriu: 

“En data 7 de maig de 2010, l’Alcalde President de l’Ajuntament va decretar la 
informació pública de la representació gràfica de les trames urbanes consolidades 
(TUC) d’aquest terme municipal, en compliment del punt 2 de l’article 8 del Decret Llei 
1/2009, de 22 de desembre, d’ordenació d’equipaments comercials. 

L’anterior Decret fou exposat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona número 
116 de 15 de maig de 2010. 

La Comissió Informativa d’Urbanisme de l’Ajuntament va informar favorablement 
l’aprovació de la TUC. 

El Ple de l’Ajuntament va resoldre les al·legacions presentades i va aprovar la TUC en 
sessió plenària de data 30 de desembre e 2010. 

En data 24 de febrer de 2011, es va rebre de la Direcció General d’Urbanisme una 
còpia de l’informe emès al respecte per la Direcció General de Comerç, emès en sentit 
favorable amb la condició d’excloure de la TUC la zona d’equipaments cedida pel PPO 
“Riera del Gorg” i constatar que la densitat de la zona de Montalparc compleix 
l’ordenament urbanística vigent. Es tracta, doncs, pel que fa als equipaments, d’una 
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exclusió que afecta propietat municipal i, pel que fa a Montaltparc, d’una puntualització 
que no afecten l’acord d’aprovació ni l’esperit de la delimitació. 

Pels Serveis Tècnics Municipals s’ha redactat un text refós que dóna compliment als 
requeriments assenyalats per la Direcció General de Comerç. 

Per tot el que ha estat esmentat, 

RESOLC: 

Primer.- Donar conformitat al text refós de la TUC redactat pels Serveis Tècnics 
Municipals d’Urbanisme en compliment de l’informe emès per la Direcció General de 
Comerç. 

Segon.- Trametre l’expedient aprovat a la Direcció General d’Urbanisme per a la 
seva aprovació. 

Tercer.- Sotmetre aquest Decret a les properes sessions de la Junta de Govern 
Local i del Ple de l’Ajuntament per a la seva ratificació.” 

 

La Junta de Govern Local va proposar al Ple de al Corporació que ratifiqués el 
Decret de l’Alcaldia anteriorment transcrit. 

Pren la Paraula el Sr. Pere Orts, portaveu d’ESQUERRA, per manifestar que al 
Ple de l’Ajuntament que va aprovar la TUC ja va explicar  que hi havia un error 
greu en el sentit que el Pla Parcial de CAN BOADA  figurava amb un índex 
d’edificabilitat de 40 habitatges/hectàrea, quan en realitat és de 23 hab/H i es 
va acompanyar a l’Acta de la Sessió un annex amb la còpia de les Normes 
Subsidiàries de Planejament que així ho acreditava. Ara es torna a cometre el 
mateix error i demana que es subsani, si no, entén que es una falsedat en el 
document. 
 
En el mateix sentit, el Sr. Miquel Àngel Pigem, regidor d’ANEM, es manifesta 
en el mateix sentit que el Sr. Pere Orts i demanen la retirada del Punt de l’ordre 
del Dia. 
 
El Sr. Alcalde pren la paraula per donar resposta als regidors de l’oposició tot 
dient que ho comentarà amb Comerç, i de moment ho retira de l’Ordre del Dia 
de la sessió plenària d’avui  per a comprovació d’aquesta dada. 
  
 
 
QUART. APROVACIÓ PROVISIONAL, SI ESCAU, DE LA MODIF ICACIÓ DE 
L’ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 9 TAXA PER LLICÈNCIES O L A 



 

 - 5 - 

COMPROVACIÓ D’ACTIVITATS COMUNICADES EN MATÈRIA 
D’URBANISME. 
 
Els articles 5.1 b) i 6.1a) de l’Ordenança fiscal número 9 anomenada TAXA 
PER LLICÈNCIES O LA COMPROVACIÓ D’ACTIVITATS COMUNICADES EN 
MATÈRIA D’URBANISME  textualment diuen: 
 
" Article 5. Base imposable 
 
1. Constitueix la base imposable de la taxa: 
 
b) El cost real i efectiu de l'habitatge, local o instal·lació, quan es tracti de la primera 
utilització i ocupació i el canvi d’ús dels edificis i de les instal·lacions, l’autorització 
d’usos de manera provisional, la instal·lació de cases prefabricades i instal·lacions 
similars, siguin provisionals o permanents, la instal·lació d’hivernacles o instal·lacions 
similars, les instal·lacions que afectin al subsòl i la instal·lació de línies elèctriques, 
telefòniques o altres de similars i la col·locació d’antenes o dispositius de 
comunicacions de qualsevol tipus.” 
 
 
Article 6. Quota tributària  
 
1. Quan la intervenció municipal es realitza a través de llicència urbanística la 
quota tributària se'n despendrà d'aplicar els següents tipus de gravamen a la 
base imposable: 
 
a) El 1.63 per cent, en el supòsit 1.a) i 1.b)  de l'article anterior.  
 
Vist que a l’ordenança fiscal número 13 TAXA PER EXPEDICIÓ DE 
DOCUMENTS ADMINISTRATIUS textualment diu: 
 
“Article 6. Quota tributària 

1. La quota tributària es determinarà per una quantitat fixa que s’assenyalarà 
segons la naturalesa dels documents o expedients que s'han de tramitar, 
d'acord amb les tarifes següents: 

És establerta per una quantitat fixa que es gestionarà per mitjà de segell 
municipal, materialitzat per qualsevol procediment, i segons la següent 
TARIFA.                     

Certificacions urbanístiques i 
estadístiques 

31,50 euros 

 
L’Organisme de Gestió Tributària informa que per a l’expedició de certificats de 
primera ocupació sempre s’havia aplicat l’Ordenança número 13 de Documents 



 

 - 6 - 

Administratius i que per tant, s’estava gravant el mateix fet imposable en dues 
ordenances diferents amb tipus impositius diferents per error. 
 
És per això, que el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat  acorda: 
 
 
Primer. Aprovar provisionalment la modificació de l’article 5.1 b) en el sentit 
d’eliminar la referència a les llicències per primera ocupació i que, per tant, 
quedarà redactat de la següent manera: 
 
“Article 5. Base imposable 
 
1. Constitueix la base imposable de la taxa: 
 
b) El cost real i efectiu de l'habitatge, local o instal·lació, quan es tracti del canvi d’ús 
dels edificis i de les instal·lacions, l’autorització d’usos de manera provisional, la 
instal·lació de cases prefabricades i instal·lacions similars, siguin provisionals o 
permanents, la instal·lació d’hivernacles o instal·lacions similars, les instal·lacions que 
afectin al subsòl i la instal·lació de línies elèctriques, telefòniques o altres de similars i 
la col·locació d’antenes o dispositius de comunicacions de qualsevol tipus.” 
 
 
Així per a l’expedició de certificats de primera ocupació caldrà aplicar, com 
sempre, l’Ordenança Fiscal número 10 reguladora de l’expedició de documents 
administratius, en aquest supòsit, molt menys gravosa pel ciutadà. 

Segon. Exposar el present expedient durant trenta dies mitjançant el 
corresponent edicte al Butlletí Oficial de la Província i el Tauler d’Anuncis 
de la Corporació, a efectes de possibles reclamacions, de no produir-se’n 
cap, l’esmentada Ordenança s’entendrà aprovada definitivament. 

 
 
CINQUÈ. APROVACIÓ PROVISIONAL, SI ESCAU, DE LA MODI FICACIÓ DE 
L’ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 10 TAXA D’APROFITAMENT O 
OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA I TERRENY D’ÚS PÚBLIC. 
 
Vist l’Annex IV apartat a) de l’article 6è. de l’Ordenança número 10 TAXA 
D’APROFITAMENT O OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA AMB I TERRENY 
D’ÚS PÚBLIC, que textualment diu: 

       

     ÍNDEX 
ESTACION
ALITAT 

PREU 

    GRAVAME
N 
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a) Ocupació parada fixa al mercat de venda no 
sedentària, cànon anual. 

2,77 1 45,00 
euros/m 
lineal 

 
L’Organisme de Gestió Tributària ha detectat que s’ha produït un error material 
en el tipus de gravamen. En comptes de ser 2,77 ha de ser 0,3615. 
 
És per això, que el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat  acordà: 
 
Primer. Aprovar provisionalment la modificació de l’Annex IV apartat a) de 
l’article 6è. de l’Ordenança número 10 TAXA D’APROFITAMENT O 
OCUPACIÓ DE LA VIA PÚBLICA AMB I TERRENY D’ÚS PÚBLIC el qual 
quedarà de la següent manera: 

   

 

  ÍNDEX 
ESTACION
ALITAT 

PREU 

    GRAVAME
N 

  

a) Ocupació parada fixa al mercat de venda no 
sedentària, cànon anual. 

0, 3615 1 45,00 
euros/m 
lineal 

 
Segon. Exposar el present expedient durant trenta dies mitjançant el 
corresponent edicte al Butlletí Oficial de la Província i el Tauler d’Anuncis de la 
Corporació, a efectes de possibles reclamacions, de no produir-se’n cap, 
l’esmentada Ordenança s’entendrà aprovada definitivament. 
 
 
 
 
SISÈ. APROVACIÓ PROVISIONAL, SI ESCAU, DE LA MODIFI CACIÓ DE 
L’ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 18 TAXA PER LA TINENÇA I 
RECOLLIDA D’ANIMALS. 

 
L’Ordenança Fiscal número 18 reguladora de la Taxa per la Tinença i Recollida 
d’Animals estableix a l’article 5è que s’hauria de cobrar una taxa anual de 21€ 
per cada animal censat en el Registre Municipal d’animals de Companyia. 
 
Atès que mai s’ha cobrat i es considera innecessària aquesta taxa, la Junta de 
Govern Local proposa la seva anul·lació. 
 
És per això, que el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat acordà: 
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Primer. Aprovar provisionalment la derogació del primer apartat de l’article 5è i 
eliminar la quota anual  per tinença d’animals, quedant la resta de l’article 
vigent. 

Segon. Exposar el present expedient durant trenta dies mitjançant el 
corresponent edicte al Butlletí Oficial de la Província i el Tauler d’Anuncis 
de la Corporació, a efectes de possibles reclamacions, de no produir-se’n 
cap, l’esmentada Ordenança s’entendrà aprovada definitivament. 

 
 
SETÈ. RATIFICAR, SI ESCAU, L’ACORD DE JUNTA DE GOVE RN LOCAL 
DE DATA 17 DE MARÇ DE 2010 PEL QUAL ES VA APROVAR  UNA 
BONIFICACIÓ DEL 95% DEL ICIO I ES DECLARA L’EXEMPCI Ó DE LA 
TAXA PER LLICÈNCIES URBANÍSTIQUES PER A LA CONSTRUC CIÓ I PER 
A LA PRIMERA OCUPACIÓ I PER LLICÈNCIES AMBIENTALS 
NECESSÀRIES QUE PUGUIN GRAVAR LA SEVA POSADA EN 
FUNCIONAMENT PER A L’OBRA DE CONSTRUCCIÓ AIXÍ COM P ER A LA 
POSADA EN MARXA DEL NOU INSTITUT D’EDUCACIÓ SECUNDÀ RIA DE 
SANT VICENÇ DE MONTALT. 
 
Ara fa una mica més d’un any, la Junta de Govern Local va aprovar l’acord 
següent: 
 
“SETÈ. APLICAR, SI ESCAU, UNA BONIFICACIÓ DEL 95% DE  L’ICIO I UNA 
EXEMPCIÓ DE LA TAXES DIVERSES QUE PUGUIN GRAVAR LA 
CONSTRUCCIÓ DEL FUTUR INSTITUT D’EDUCACIÓ SECUNDÀRI A PER 
PART DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, D’ACORD AMB LA  
RESERVA DE FACULTATS, APROVADA PEL PLE DE LA CORPOR ACIÓ 
DE DATA 14 DE GENER DE 2010. 
 
El Departament d’Educació de la Generalitat ha presentat una sol·licitud en la 
qual demana que l’Ajuntament una bonificació del 95% de l’ICIO i l’exempció de 
les taxes que puguin gravar les obres i activitats que hagi de realitzar en els 
centres educatius del municipi en un futur. 
 
A la vista de la imminent construcció d’un IES a Sant Vicenç, 
 
S’acorda, per unanimitat, 
 
Primer. Per a l’obra de construcció així com per a la posada en marxa del nou 
Institut d’Educació Secundària de Sant Vicenç de Montalt per part del 
Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, per considerar-la una 
obra d’especial interès per la seva funció educativa i social per al municipi, 
s’aprova una bonificació del 95% del ICIO i es declara l’exempció de la taxa per 
llicències urbanístiques per a la construcció i per a la primera ocupació i per 
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llicències ambientals necessàries que puguin gravar la seva posada en 
funcionament, d’acord amb la reserva de facultats, aprovada pel Ple de la 
Corporació de data 14 de gener de 2010, que permet a l’Ajuntament realitzar 
per si mateix i sense necessitat d’avocar de forma expressa la competència de 
delegació en la Diputació de Barcelona, les facultats d’aprovar determinades 
actuacions singulars de recaptació, concedir beneficis fiscals, realitzar 
liquidacions per determinar els deutes tributaris o aprovar l’anul·lació, total o 
parcial, de les liquidacions, respecte d’alguns dels tributs o ingressos de dret 
públic la gestió dels quals ha estat delegada en la Diputació de Barcelona, 
quan circumstàncies organitzatives, tècniques, o de distribució competencial 
dels serveis municipals, ho facin convenient.  

 
Segon. Notificar el present acord al Departament d’Educació de la Generalitat 
de Catalunya i donar-ne trasllat a l’Organisme de Gestió Tributària.” 
 
Presentat per part del Departament d’Educació el Projecte d’edificació del nou 
IES de Sant Vicenç de Montalt, 
 
Es per això, que el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat  acorda: 
 
PRIMER: Ratificar en tots els seus extrems l’acord de la Junta de Govern Local 
de 17 de març de 2010 pel qual s’aprova una bonificació del 95% del ICIO i es 
declara l’exempció de la taxa per llicències urbanístiques per a la construcció i 
per a la primera ocupació i per llicències ambientals necessàries que puguin 
gravar la seva posada en funcionament, d’acord amb la reserva de facultats, 
aprovada pel Ple de la Corporació de data 14 de gener de 2010, que permet a 
l’Ajuntament realitzar per si mateix i sense necessitat d’avocar de forma 
expressa la competència de delegació en la Diputació de Barcelona, les 
facultats d’aprovar determinades actuacions singulars de recaptació, concedir 
beneficis fiscals, realitzar liquidacions per determinar els deutes tributaris o 
aprovar l’anul·lació, total o parcial, de les liquidacions, respecte d’alguns dels 
tributs o ingressos de dret públic la gestió dels quals ha estat delegada en la 
Diputació de Barcelona. 
 
SEGON: Notificar el present acord al Departament d’Educació de la Generalitat 
de Catalunya i donar-ne trasllat a l’Organisme de Gestió Tributària.” 
 
 
 
 

VUITÈ. DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA D’APRO VACIÓ DE 
LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE 2010. 
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El Sr. Regidor de Gestió Econòmica, Lluis Bisbal i Pujol, pren la paraula per 
donar compte  del Decret de l’Alcaldia de data 3 de març de 2011, resumint que 
l’Ajuntament està ben gestionat i té bona salut financera, essent un mèrit de 
tots els treballadors i polítics als que vol agrair la seva col·laboració:  
 
“DECRET  
 
Identificació de l’expedient 
 
Número expedient:   56/2011 
Contingut: LIQUIDACIÓ PRESSUPOST DE L’EXERCICI DE 2010. 
 
Atès que en data 31 de gener 2010, es va incoar  procediment per aprovar la 
liquidació del Pressupost de l’exercici 2011. 

 
Atès que en data 23 de febrer, es va emetre els Informe d’ Avaluació del 
Compliment de l’Objectiu d’ Estabilitat Pressupostaria i l’informe d’ Intervenció, 
de conformitat amb el que es disposa a l’article 191.3 del Text Refós de la Llei 
d’ Hisendes Locals. 

 

De conformitat amb el que es disposa a l’article 191.3 del Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, i amb el disposat a l’article 90.1 del Reial Decret 500/1990, sobre 
matèria pressupostaria. 
 

RESOLC 

 
PRIMER. Aprovar la liquidació del Pressuposto General de 2010 i els estats 
que l’integren, que són, pel que fa al Resultat Pressupostari, un saldo ajustat 
positiu de 1.196.383’88.- euros, i, pel que fa al Romanent Líquid de Tresoreria 
un resultat positiu de 1.812.161’14.- euros, el qual, una vegada ajustat amb la 
deducció de l’estimació dels drets de difícil cobrament i l’excés de finançament 
afectat, ofereix un saldo per a lliure disposició de 695.474’26.- euros, del qual 
se’n destina un total de 389.180’93.- euros a incorporar remanents de crèdit a 
l’exercici vinent. 

SEGON. Donar compte al Ple de la Corporació en la primera sessió que aquest 
celebri, d’acord amb el que estableixen els articles 193.4 del Text Refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, i 90.2 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’ abril. 
 
TERCER. Ordenar la remissió de còpia d’ aquesta Liquidació als òrgans 
competents, tant de la Delegació d’ Hisenda com de la Comunitat Autònoma” 
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El Ple de l’Ajuntament es dóna per assabentat  del seu contingut.  
 
 
 
NOVÈ. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LA MOCIÓ PRESENTADA P ER PART 
DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA RELATIVA A LA 
MODIFICACIÓ DE LA LEGISLACIÓ HIPOTECÀRIA QUE INCLOG UI LA 
FIGURA DE LA DACIÓ EN PAGAMENT.  
 
En la darrera sessió Plenària es va acordar presentar una moció consensuada 
sobre aquest assumpte. 
 
La proposta d’ESQUERRA és la següent: 
 
“Atès que, a partir del 2008, es produeix l’esclat de la crisi econòmica i, com a 
conseqüència, un gran increment de l’atur i de la inseguretat de la renda en 
milers de famílies del nostre país, fet al que se li ha d’afegir el 
sobreendeutament de les famílies com a conseqüència dels habitatges de 
propietat que havien adquirit.  

Atès que el creixement econòmic al nostre país en els darrers anys ha anat 
molt lligat al sector de la construcció, i en concret, de la compra d’habitatge 
privat, que va generar la concessió quasi indiscriminada de crèdits hipotecaris 
finançant, moltes vegades, més del 100% del valor dels nous habitatges.  

 
Atès que les entitats financeres van facilitar préstec per damunt del valor de 
l'habitatge a famílies que comprometien més del 50% dels seus ingressos i 
amb uns terminis cada vegada més llargs, cosa que ha contribuït a generar un 
dels sobreendeutaments privats més alts del món. 

  
Atès que les dades del Consell General del Poder Judicial indiquen que 
s’executaran més de 350.000 desnonaments judicials per impagament 
d’hipoteques, tramitades entre el 2008 i el 2010 i que es preveu que aquest any 
2011 i el 2012 es podria arribar als 500.000 desnonaments judicials a tot l’Estat 
espanyol, i que només a Catalunya es podria procedir a unes 40.000 o 50.000 
execucions hipotecàries, més del doble que el 2010 .  

 
Atès que l’actual Llei Hipotecària condemna a moltes famílies en situació 
d’insolvència a què no només s'enfrontin a un procés de desnonament amb la 
pèrdua del seu habitatge, sinó també a una condemna financera per la 
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reclamació del pagament del deute per part dels bancs que en molts casos es 
tradueix en una condemna a l’exclusió social. 

Atès que aquesta legislació permet que les entitats financeres s'adjudiquin 
els habitatges pel 50% del valor de taxació no només és injusta sinó que no té 
comparativa amb les legislacions d'altres països del nostre entorn.  

 
Atès que estem davant d’un conflicte social que cada dia afecta a més famílies i 
que es concreta en l’àmbit local, ja que són els ajuntaments en un moment de 
crisi econòmica com l’actual on es dirigeixen majoritàriament les persones i 
famílies afectades a la recerca d'ajuda. 

  
Atès que actualment vàries forces polítiques i també entitats i moviments 
socials diversos estan reclamant la modificació de la regulació hipotecària 
incorporant la figura de la dació en pagament, de forma que el deutor quedi 
alliberat de la totalitat del deute hipotecari amb el lliurament de l’habitatge al 
creditor.  

 
Atès que en bona part de les legislacions del nostre entorn com a França, 
Bèlgica, Alemanya o els països anglosaxons es té en compte la situació de 
sobreendeutament personal i deute hipotecari de les persones físiques, quan el 
deutor ho és de bona fe (per causes sobrevingudes) i el bé hipotecat és 
l’habitatge habitual, de manera contrària en el cas espanyol i català.  

 
Atès que als països anglosaxons la dació de l’habitatge en pagament del deute 
hipotecari, és a dir, amb el lliurament de l’habitatge, la persona pot saldar el 
deute amb l’entitat financera i no se li embarga cap altre patrimoni ni ingrés 
familiar present i futur.  

Atès que a la legislació espanyola existeix un buit legal significatiu que 
determina la impossibilitat de fer palesa una situació sobrevinguda de 
sobreendeutament familiar.  

Atès que, en algunes de les iniciatives legislatives que s’han presentat al 
Parlament de Catalunya també es preveu que, per garantir el dret a l’habitatge 
de les persones que perdin la propietat del seu habitatge per l’execució de la 
hipoteca, s’ampliï la possibilitat d’oferir propostes alternatives com quedar-se a 
l’habitatge en règim de lloguer o renegociar el deute amb possibilitat de 
convenir la reducció o reordenament del pagament de forma més assumible i 
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ajustada a la realitat econòmica de la persona hipotecada i familiars que hi 
conviuen.  

 
Ates el recent dictamen judicial emès per l’Audiència Provincial de Navarra en 
aquesta mateixa línia. 

  
Atès que també cal demanar que el govern de l´ Estat prevegi mesures d’ajut 
per que es pugui cancel·lar o reduir el deute de les famílies que ja han estat 
desnonades del seu habitatge en els últims anys però que continuen mantenint 
bona part del deute amb les entitats de crèdit.  

 
Atès també, per altra banda que la inclusió amb caràcter general de les 
“clàusules de sòl” es podria considerar abusiva, d’acord amb la normativa 
vigent, limitant els drets dels consumidors i usuaris (en esdevenir a la pràctica 
un “tipus fix” quan els tipus d’interès són baixos), situant a les entitats 
financeres en una posició de privilegi respecte als prestataris i resultant 
manifestament desproporcionades pel que fa a la concreció del tipus mínim i 
màxim. 

  
Per tot això, es proposa al Ple Municipal adoptar els següents acords:  
Primer.- Donar suport a les diverses proposicions de Llei contra el 
sobreendeutament familiar i personal presentades al Parlament de Catalunya 
per instar al Govern central que aprovi una modificació de la legislació 
hipotecària que inclogui la figura de la dació en pagament, de manera que, en 
els casos de residència habitual, si el banc executa la hipoteca i es queda amb 
l'habitatge, la totalitat del deute (principal, més interessos i costos judicials) 
quedi liquidat, tal com succeeix en altres països de la UE, així com s’ampliï la 
possibilitat d’oferir propostes alternatives com quedar-se a l’habitatge en règim 
de lloguer o renegociar el deute amb possibilitat de convenir la reducció o 
reordenament del pagament de forma més assumible i ajustada a la realitat 
econòmica de la persona hipotecada i familiars que hi conviuen i que prevegi 
mesures d’ajut per que es pugui cancel·lar o reduir el deute de les famílies que 
ja han estat desnonades del seu habitatge en els últims anys però que 
continuen mantenint bona part del deute amb les entitats de crèdit.  

 
Segon.- Estudiar la possibilitat de declarar abusives les clàusules que en els 
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contractes hipotecaris fixin un límit a la variació a la baixa dels tipus d’interès 
variable contractat.  

Tercer.- Demanar al Govern de l’Estat que, amb caràcter d'urgència, tal com va 
aprovar el Congrés dels Diputats:  

a. Impulsi l'establiment d'un nou sistema d'ajudes públiques per a la 
subsidiació de tipus d'interès de préstecs hipotecaris pel finançament de 
l'adquisició d'habitatge habitual, amb fórmules de retorn de les ajudes en 
el moment que desaparegui la situació de sobreendeutament familiar.  

b.  
b. Promoure la creació d'un Fons finançat per l'Estat i gestionat per les 
Comunitats Autònomes, per atendre l'impagament de les rendes del 
lloguer d'habitatge habitual per a persones en situació d'alta 
vulnerabilitat social, preveient la devolució de les quantitats anticipades 
pel Fons una vegada que els beneficiaris superin la situació de 
necessitat que va motivar la percepció de les ajudes.  

 
Quart.- Traslladar aquests acords al Consell de Ministres, i especialment al 
Ministeri d'Economia i al Ministeri de Justícia, així com als grups parlamentaris 
del Parlament de Catalunya, del Congrés i el Senat, i a les associacions veïnals 
del municipi.” 
 
 
Es procedeix a la votació. 
 
S’acorda, per unanimitat, aprovar la moció transcrita en tot els seus extrems. 
 
 
 
DESÈ. PRECS I PREGUNTES. 
 
 
1.- Pren la paraula la Sra. Regidora no adscrita Fina Navarro per demanar        
informació sobre qui ha estat portant les gestions corresponents al tècnic de 
medi ambient des que no n’hi ha cap a l’Ajuntament i quines han estat les 
seves prioritats.  
Al seu torn, el Sr. Alcalde Miquel Àngel Martínez Camarasa respon que, 
certament fa un temps que no hi ha tècnic de Medi ambient a l’ajuntament, per 
la qual cosa les gestions corresponents a aquest càrrec les ha estades portant 
ell mateix. S’està elaborant un organigrama laboral i actualment hi ha un estalvi 
per l’Ajuntament de 13.543 euros. Quant a les seves prioritats, el Sr. Alcalde 
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pretén mantenir el poble en bones condicions, vetllar pel reciclatge i assolir 
totes les tasques i els objectius que corresponen a un tècnic de Medi ambient.  
 
Per la seva part, la Sra. Regidora no adscrita Fina Navarro opina que 
actualment les tasques de Medi ambient esmentades pel Sr. Alcalde no s’estan 
portant a terme, ja que queda pendent la recollida selectiva a la zona de Super 
Maresme, per a la qual hi ha una subvenció que en depenia. És cert que el 
poble s’ha mantingut net, però de tota manera, també és cert que s’ha posat 
unes persones i fer una recollida sense complir la recollida selectiva, això quan 
arribi l’estat de comptes haurà pujat una barbaritat a nivell de costos. 
  
Seguidament, el Sr. Alcalde Miquel Àngel Martínez afirma que la gestió duta a 
terme per la Sra. Regidora no adscrita Fina Navarro durant el període que ella 
es va fer càrrec dels temes de Medi ambient no va ser gens bona. Actualment a 
l’Ajuntament hi ha un estalvi econòmic i cadascú s’encarrega de les gestions 
del medi ambient a la seva manera. Actualment el poble està net i el que es 
pretén es vetllar pel bon reciclatge i que els habitants de Sant Vicenç visquin en 
un poble amb qualitat de vida. 
 
Novament la Sra. Regidora no adscrita Fina Navarro pren la paraula per 
recordar que actualment hi ha dues persones treballant al viver de recollida, 
quan tothom sap que o hi havia un pla d’ocupació per tenir un agent cívic a cinc 
hores, o no es podia fer res. Bo i així, mentre la Sra. Regidora No adscrita 
governava, no se li havia deixat posar durant cinc mesos cap persona que 
exercís les funcions d’agent cívic, amb la qual cosa no es pot afirmar que 
durant el seu període de govern hagués portat una mala gestió. Finalment 
pregunta al Sr. Alcalde que és per a ell el Medi Ambient, a la qual cosa diu que 
li contestarà al proper Ple. 
 
Pren la paraula el Sr. Regidor David Pons per recordar que queda pendent de 
respondre una pregunta formulada per ell mateix en el ple anterior, que fa 
referència a les tasques que desenvolupa una persona contractada per 
l’Ajuntament. Aquesta persona s’ha contractat per dur a terme tasques de Medi 
ambient i, mentre que la Sra. Regidora no adscrita Fina Navarro afirmava que 
es duplicava el tema de Medi ambient, el Sr. Regidor afirma que es triplica, ja 
que per una banda s’ha contractat l’empresa Arca, que s’encarrega de recollir 
els residus llençats pels ciutadans; d’altra banda hi ha una persona contractada 
que també es dedica a recollir tots els objectes que els ciutadans llencen a la 
via pública i ho transporta a la brigada, per la qual cosa aquest servei es 
duplica. Posteriorment, cal contractar una empresa que vingui a recollir els 
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residus que hi ha a la brigada, la qual cosa triplica els costos d’aquest servei. 
Per tant, seria interessant saber quines funcions i tasques li pertoca realitzar a 
aquesta persona contractada que està duplicant el servei de recollida de 
residus llençats a la via pública pels ciutadans i en quina categoria professional 
està.  
Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde Miquel Àngel Martínez. Afirma que 
el congratula veure la sensibilització que hi ha respecte als temes de medi 
ambient. Mentre que anteriorment hi havia un tècnic de medi ambient, una 
administrativa i un agent cívic, actualment hi ha una administrativa i dos agents 
cívics. Un d’aquests agents cívics ja es va informar al ple anterior que es 
tractava d’un pla d’ocupació que havia sol·licitat el Sr. Alcalde. Pel que fa a les 
tasques que realitza aquest agent cívic consisteixen a detectar les incidències 
de caire mediambiental i transmetre-les a qui correspongui, corregir els residus 
abocats indegudament, comprovar que es duguin a terme tasques de neteja de 
les platges, verificar el bon compliment de les normes vigents sobre residus, 
neteja i recollida de deixalles dels contenidors i en general, bones pràctiques de 
separació de residus a les àrees d’aportació de residus durant el primer 
semestre d’enguany i altres tasques que li siguin atribuïdes. L’horari de 
realització és dilluns, dimecres, dijous i divendres de 08:00 a 14:00 i dissabtes i 
diumenges de 14:00 a 18:00. També es va informar al ple anterior que el 
contracte actualment vigent amb Arca s’ha denunciat, ja que hi ha una sèrie 
d’aspectes que preocupen moltíssim, per la qual cosa s’està fent un informe. A 
més a més, ara que tocaria renovar aquest contracte amb Arca (que no es 
renovarà), l’empresa en qüestió ens ha abaixat sospitosament 11.000 euros. 
Per tant, hi ha un estalvi important en el tema de Medi ambient i caldrà veure 
l’estalvi que hi haurà quan s’hagi fet aquest informe. Per tant, l’empresa Arca, 
que portava aquesta tasca ens rebaixa 11.000 euros. Això significa que durant 
els anys anteriors ens havia cobrat 11.000 euros de més. Estem parlant 
únicament de voluminosos, ja entrarem posteriorment en reciclatge etc, però 
l’estalvi que hi haurà serà important. L’any passat, l’empresa Arca va cobrar 
61.600 euros. Segons el Sr. Alcalde, l’Ajuntament s’estalviarà el 50%, i el poble 
el continuarà tenint net com fins ara. 
 
Novament pren la paraula el Sr. Regidor David Pons per insistir en les tasques 
que realitza aquest agent cívic, ja que segons ell se solapen amb les funcions 
que han de realitzar altres treballadors, com per exemple la brigada municipal.  
 
Pren la paraula el Sr. Regidor Miquel Pigem per fer constar que si bé es 
comenta que la prioritat actual en el tema de medi ambient és mantenir el poble 
net i que hi ha una persona que s’encarrega de comprovar l’estat de la platja, el 
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cert és que l’estat de la platja actualment fa llàstima, indicant que no s’ha 
netejat des de fa setmanes. AL seu torn, el Sr. Alcalde Miquel Àngel Martínez 
respon que la propera setmana hi ha la intenció de netejar el tram marítim. 
Posteriorment, la Sra. Regidora no adscrita Fina Navarro afirma que el 
problema principal és que el Sr. Alcalde s’està prenent les tasques de l’agent 
cívic com les d’un membre de la brigada i això no té res a veure. 
 
2.- Pren la paraula el Sr. Regidor Pere Orts per demanar informació sobre 
l’estat del supermercat del Dia de Montaltparc. Se sap que la petició va entrar i 
que segons l’operador segueix movent-se tot i que es rumoreja que s’hi estan 
posant traves i des de l’Ajuntament no es té cap informació. 
 
El Sr. Enric Miralles contesta al Sr. Orts dient que no li ha arribat cap notícia i 
que des de l’Ajuntament no se li ha posat cap trava, insta al peticionari que es 
posi en contacte amb la seva Regidoria. 
 
3. Pren la paraula el Sr. Regidor David Pons per parlar sobre els fets succeïts a 
l’emissora municipal. En nom d’Esquerra exigeix al Sr. Alcalde que doni 
explicacions a la ciutadania sobre per quin motiu no es va emetre el programa 
“la veu de la gent gran”, que tenia previst emetre’s el passat dia 23 de març i al 
qual hi havia una força política convidada: 9 Sant Vicenç. La pregunta que 
formula és: per quin motiu no es va emetre i qui va donar la ordre que no 
s’emetés? 
Segons el Sr. Regidor, es té coneixement que l’equip de govern ha rectificat, 
però això no treu que estem davant d’un fet gravíssim que suposa la 
introducció d’un partit polític en el funcionament dels periodistes i de l’emissora 
pública municipal, cosa que vulnera la llibertat de premsa i d’expressió, a més 
que la Llei Orgànica Electoral General no diu que no es puguin realitzar debats 
d’aquestes característiques.  
 
Tot seguit el Sr. Alcalde Miquel Àngel Martínez li cedeix la paraula al Sr. 
Regidor de Comunicació Juli Martín Moliné, que al seu torn fa constar que hi ha 
una pregunta tramesa per la força política 9 Sant Vicenç justament relacionada 
amb el tema exposat pel Sr. Regidor David Pons, per la qual cosa demana si la 
pregunta del regidor es respon al final del Ple conjuntament amb les preguntes 
formulades pels ciutadans, o prefereix que es respongui al moment i que consti 
en acta. El Sr. Regidor David Pons respon que prefereix que la resposta consti 
en acta i per tant, sol·licita que la pregunta es respongui al moment. Així doncs 
el Sr. Regidor de Comunicació Juli Martín procedeix a exposar la pregunta que 
han formulat els membres de la plataforma Nou Sant Vicenç, a fi i efecte de 
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contestar-la al mateix temps que respon la qüestió plantejada pel Sr. Regidor 
David Pons. La pregunta formulada pels membres de Nou Sant Vicenç és la 
següent: 
 
Davant dels aconteixements que han portat a que Nou Sant Vicenç no pugui participar en el programa de 
ràdio Municipal “la veu de la gent gran”, del dimecres 23 de març i amb l’objectiu d’aclarir els fets i donar a 
conèixer a tota la ciutadania la manera d’entendre la participació, la llibertat d’expressió i la democràcia 
d’aquest equip de govern, formulem la següent pregunta: “Tenint en compte que podem emprendre 
accions legals contra la persona o persones responsables de l’anulació d’aquest programa mitjançant un 
contenciós administratiu, per la vulneració de la llibertat d’expressió d’un col·lectiu, poden informar en 
aquest ple si la decisió de no permetre la participació de Nou Sant Vicenç en el programa de ràdio va ser 
presa pel regidor de comunicació, pel govern municipal o pel propi alcalde? El responsable de la decisió 
pot informar-nos de quina era la base legal per no permetre la participació de Nou Sant Vicenç al 
programa de ràdio i posteriorment anular el programa? Ens poden detallar els fets que van  
portar a prendre aquesta decisió?”. 
 

A continuació el Sr. Regidor de comunicació Juli Martín respon a aquesta 
pregunta adreçant-se al Sr. Jaume Gumà, que és qui l’ha formulada. Afirma 
que, si el veritable objectiu d’aquesta pregunta es aclarir els fets i donar-los a 
conèixer a la ciutadania, compartim plenament aquest objectiu i té tot el dret a 
expressar la pregunta com consideri més convenient. Ara bé: al mateix temps a 
l’hora de formular la pregunta s’hauria pogut intentar respectar la llibertat de 
l’equip de govern per respondre-la sense cap tipus de coacció o 
condicionament. Incloure en el seu escrit el paràgraf: “Tenint en compte que 
podem emprendre accions legals contra la persona o persones responsables 
de l’anul·lació del programa mitjançant un contenciós administratiu...” ens 
sembla un tipus de coacció o amenaça al nostre entendre completament fora 
de lloc. En qualsevol cas, el Sr. Regidor  assegura que no farà variar ni un 
mil·límetre l’explicació dels fets. 
 
Una de les prioritats de tot mitjà públic, és la de garantir la pluralitat informativa. 
En aquest sentit, la participació s’erigeix en el pilar fonamental tant a nivell 
ciutadà com a nivell polític. Això significa que tots els grups polítics han de tenir 
idèntiques oportunitats i el mateix tracte en quant a poder donar veu a les 
seves opinions i ideologies. Això, que és un comportament exigible en 
qualsevol època, s’accentua i es fiscalitza molt més per part dels partits, en 
període electoral, on la seva immediatesa, com és el cas que ens ocupa. En 
període electoral, el respecte als principis de pluralisme polític i social, la 
neutralitat, la igualtat i la proporcionalitat, adquireixen més que mai una 
dimensió especial i s’erigeixen com a requisit imprescindible entre els actors 
electorals. El que ha passat, és que dues setmanes abans d’entrar en període 
electoral, es programa en l’espai radiofònic “La veu de la gent gran”, la 
presència de dues noves forces polítiques, l’una darrera l’altra, per presentar la 
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seva formació i explicar el seu projecte, la qual cosa significava, d’acord amb el 
que s’interpretava de la nova Llei Orgànica Electoral, que la resta de partits 
polítics no podien tenir accés al programa durant les següents setmanes i per 
tant, no podien dur a terme el mateix tipus d’intervenció. Amb la qual cosa, la 
igualtat de participació entre partits deixava de complir-se. El que ha passat, és 
que arran de l’emissió del primer programa dels dos previstos, la reacció de la 
resta de partits no es va fer esperar. L’endemà mateix ens van fer arribar les 
seves queixes i el seu desacord pel que consideraven un tracte discriminatori. 
Per què ha passat el que ha passat? Ha passat fonamentalment per tractar de 
fer respectar i garantir a la ràdio municipal els principis d’igualtat i 
proporcionalitat de tots els partits polítics, sense excepció, els que formem el 
govern i els que no. Ha passat perquè a la voluntat anteriorment expressada, 
s’hi va sumar la complexitat de la redacció d’una nova llei amb nombroses 
modificacions que han generat dubtes i equívocs en nombrosos consistoris i 
partits, entre elles la dels actes permesos. (Seguidament el Sr. Regidor fa 
constar que té un article on s’exposa que “la nova llei electoral genera dubtes 
entre consistoris i partits”). Tant és així, que la pròpia Junta Electoral ha hagut 
de sortir al pas immediatament, i elaborar una sèrie de criteris per facilitar la 
interpretació de la nova redacció de la llei, amb el fi d’atorgar major seguretat 
jurídica a les candidatures. Criteris que s’han publicat al Butlletí Oficial de l’estat 
el passat dilluns 28 de març i que determinen entre altres que els candidats i 
els representants de les entitats polítiques que concorrin a les eleccions no 
incorreran en la prohibició establerta en l’article 53 de la LOREG entre la 
convocatòria de les eleccions i l’inici de la campanya electoral, sempre que no 
incloguin una petició expressa del vot. Pel que fa al problema que ens ocupa, 
on el següent cas: “la intervenció en entrevistes o debats en els mitjans de 
comunicació de titularitat pública o privada”. El que ha passat, assegura el Sr. 
Regidor, no té res a veure amb la manera d’entendre la participació ni la 
llibertat d’expressió per part de l’equip de govern. Justament al contrari. 
Considerant que la participació és un valor inherent a tots els partits polítics 
sense cap mena de distincions, és per això i no per altra motiu que es va 
desautoritzar l’emissió del programa. A títol personal i com a regidor de 
comunicació li puc dir que en el temps que he ocupat aquesta responsabilitat, 
he tractat en tot moment de no incidir ni coartar la llibertat d’expressió ni les 
bones pràctiques d’un mitjà públic. El meu tarannà no és d’aquest estil. 
Immediatament quan es va decidir la no emissió del programa, aquest regidor 
es va posar en contacte amb el Sr. Jaume Arcos, candidat del seu partit, i amb 
el conductor del programa, per explicar-los el motiu de la suspensió. 
Naturalment érem conscients dels problemes i l’enrenou que aquesta decisió 
podia originar, però enteníem que el nostre deure era fer prevaldre i garantir 
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uns principis prioritaris en una ràdio municipal. Va ser arran del pronunciament 
de la Junta Electoral del dilluns 28, quan vàrem emprendre dos accions 
paral·leles:  
 
1. Comunicar a 9 Sant Vicenç i a la resta de partits, la nova situació que arran 
de les darreres disposicions de la junta electoral, possibilitava la seva 
intervenció a la ràdio municipal. 
 
2. Demanar al director de l’emissora que confeccionés una graella electoral per 
fixar dia i hora per a cada partit. Ja podem donar compte del resultat: El 
programa es titularà “Especial eleccions” i es farà els dimarts, de cinc a sis de 
la tarda, durant les set properes setmanes. A les primeres sis setmanes, 
desfilaran cada un dels sis partits participants a les properes eleccions. A la 
darrera setmana, és a dir el 17 de maig, es farà un programa debat amb la 
participació conjunta dels sis partits, probablement en el marc de la sala d’actes 
del Centre cívic. L’ordre d’intervenció s’ha establert d’acord amb els resultats 
obtinguts en les darreres eleccions, de menys a més. Donat que 9 Sant Vicenç 
participa per primera vegada en unes eleccions serà aquest el primer partit en 
participar, concretament el dimarts dia cinc d’abril. La graella ha quedat 
confeccionada de la següent manera: 
 
* Cinc d’abril: 9 Sant Vicenç 
* dotze d’abril: Ciutadans 
* dinou d’abril: PP 
* vint-i-sis d’abril: Esquerra + Entesa 
* tres de maig: PSC 
* deu de maig: CIU 
* disset de maig: el debat. 
 
Un cop creiem explicats els trets principals del que ha passat i per què ha 
passat, tot i que pensem que el tema donaria de si per estar-ne parlant durant 
hores, ja només ens queda pendent respondre a una pregunta que el Sr. Gumà 
ens fa en el seu escrit, i també el Sr. Regidor David Pons, que es refereix a qui 
va prendre la decisió de suspendre el programa. La decisió va ser presa en 
Junta de Govern.  
 
Per altra banda, no podem oblidar que la notícia de la formació d’aquests dos 
partits, no és una noticia nova. L’han fet saber abans d’ara a través de diferents 
camins, entre ells el Centre cívic. I també hi ha hagut prou temps per fer-la 
saber a través de la ràdio, sense que això impedís garantir la participació de 
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tots a “la ràdio de tots”, com diu l’eslògan de la nostra emissora, ara en el seu 
punt àlgid d’actualitat. 
 
Acabada la intervenció del Sr. Regidor de Comunicació Juli Martín, pren 
novament la paraula el Sr. Regidor David Pons per comentar que, des 
d’Esquerra no haguessin interferit mai en el funcionament de l’emissora 
municipal, ja que entenen que és un mitjà format per professionals, dels quals 
respecten el criteri periodístic tot i que en alguna ocasió aquest partit ha sofert 
un tracte discriminatori, com per exemple en el debat que va tenir lloc sobre la 
pastilla del Sorli, al qual Esquerra + Entesa no va ser convidat. Per tant, 
defensa la independència del funcionament de l’emissora i insisteix en la 
gravetat dels fets, sobretot tenint en compte que el Sr. Regidor Juli Martín és un 
comunicador i ha treballat en publicitat. D’altra banda, la llei publicada en el 
BOE, diu clarament en l’apartat “actos permitidos”: “la intervención de los 
candidatos y los representantes de las formaciones políticas que concurran a 
las elecciones en entrevistas o debates en medios de comunicación de 
titularidad pública o privada”. Per tant, com a actes permesos això estava 
contemplat des del primer moment, amb la qual cosa el Sr. Regidor no sap si 
es tracta d’una manca d’informació jurídica, o d’una intencionalitat que no pot 
entendre.  
 
Seguidament, pren la paraula el Sr. Regidor Pere Orts per reafirmar que, 
davant d’aquesta llei interpretable que ha propiciat els fets, ens trobem que, 
enlloc de voler sortir tothom que seria el més normal segons el regidor, es pren 
la decisió de que aquest partit no surt. O bé, es donen casos com el que es van 
trobar la gent d’Esquerra + Entesa, que en arribar a un debat se’ls va permetre 
participar però sense explicar res del programa electoral, tot i no haver arribat a 
la data límit. El que s’hauria d’haver fet, davant de les interpretacions de la llei, 
era reunir-se tots els partits i organitzar-ho de la manera més convenient.  
 
Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde Miquel Àngel Martínez per exposar 
que, si el que proposa el Sr. Regidor Pere Orts no s’ha dut a terme, és perquè 
des de tots els Consells Comarcals hi ha una queixa per la interpretació tan 
genèrica de la llei i fins al dia 28 de Març no hi ha hagut un acord. Hi ha dues 
coses molt importants: Les emissores de ràdio han de respectar la pluralitat, la 
proporcionalitat, la imparcialitat, la neutralitat i donar un tracte igualitari a 
tothom. Amb la interpretació d’abans del dia 28, no es donaven aquests 
condicionants, perquè com que no quedava clara la llei, hi havia partits que no 
podien explicar el seu programa electoral com van fer vostès en aquell 
moment. Quan hi ha un aclariment de la llei i es diu que els partits polítics 
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poden anar a les emissores per explicar el seu programa però sense demanar 
el vot, aleshores és quan es fa un quadrant perquè puguin participar tots els 
partits polítics. Per tant, el problema no es va generar bàsicament a 
l’Ajuntament de Sant Vicenç, si no a tots els ajuntaments, i durant uns dies hi 
ha hagut un intercanvi massiu de correus, les interpretacions han anat variant. 
Per exemple: La plataforma 9 Sant Vicenç té una furgoneta. En un primer 
moment, la llei penava qualsevol tipus de publicitat, i després ha resultat que 
això no és així.  
Excepcionalment, se li dóna la paraula al Sr. Parcerisa, conductor del programa 
la “Veu de la gent gran” de Ràdio Santvi per manifestar, a grans trets, que el 
seu programa no és un programa de caire polític sinó que hi passa tothom, i es 
parla de tota mena de temes i tertúlies, queixant-se del tracte rebut per part de 
l’Ajuntament envers aquest tema. 
 
Finalment el Sr. David Pons conclou la seva intervenció manifestant que aquest 
programa es podia fer i que és el tarannà d’aquest Ajuntament el fet censurar 
aquest programa tal i com ho varen fer amb el “Blog” anteriorment,  i la 
participació ciutadana. 
  
3. Pren la paraula el Sr. Regidor Pere Orts per recordar un tema que havia 
exposat al Ple anterior, fent referència a un curs que ha desenvolupat el Sr. 
Alcalde pagat amb el cabdal públic, tot i que, segons entén el regidor, aquest 
curs només té interès particular, cosa que troba molt greu, ja que quan se li va 
facilitar la informació corresponent a aquest curs, el regidor va entrar a la web 
de la associació catalana de municipis i va comprovar que aquest curs no era 
per a persones electes, si no per persones al servei de les administracions 
locals, o bé és el personal directiu de confiança, que tampoc és un càrrec 
electe. Els mèrits per poder-hi accedir, és el currículum vitae, i s’està parlant de 
formar tècnics per a l’àmbit de l’ensenyament. Per tant, des d’aquest punt de 
vista el regidor denuncia un fet que no considera ni ètic ni correcte. 
 
Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde Miquel Àngel Martínez per 
respondre al regidor. Moltes vegades l’Alcalde ha comentat als treballadors que 
és bo fer cursets ja que és beneficiós per als llocs de treball que estan ocupant. 
Els principals punts que es miren a l’hora d’escollir un curs són els objectius, la 
metodologia i si l’interessat entén que aquest curset pot ser beneficiós per la 
seva formació per al lloc de treball que ocupa, per resoldre dubtes, això 
realment reverteix. Alguns dels aspectes que es treballen en aquest curset són, 
per exemple, organització dels Ens locals, Organització administrativa de règim 
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jurídic dels Ens locals, Escoles de música, models de gestió, Estudi de l’oferta i 
demanda educativa. etc. 
 
Seguidament pren la paraula el Sr. Regidor Miquel Pigem per fer constar que, 
si es tracta d’un curset per a tècnic d’educació, hi hauria d’anar el regidor 
d’educació, que per això hi és i és la seva funció. Si el Sr. Alcalde és educador 
de professió i se’n va a un curset per a tècnic d’educació és per formar-se ell, 
no per formar-se com a Alcalde.  
Al seu torn, el Sr. Alcalde reafirma que els objectius que marca aquest curset 
són bons per l’Ajuntament. Sempre que hi ha un curs de formació és un 
benefici per a la persona i per a l’Ajuntament. Un dels aspectes que es treballa 
en aquest curs, és el pla de l’entorn, que fa referència a la participació de tot el 
poble en si en activitats i dinàmiques de diferents aspectes educatius i 
participatius. També cal dir que dintre d’una nòmina hi ha una retenció per 
cursos de formació. Per tant, si un entén que aquest curset és en benefici, 
aleshores no entén quin problema hi ha.  
 
Finalment pren la paraula el Sr. Regidor Pere Orts, parlant des de la doble 
vessant de Polític i Tècnic d’un altre Ajuntament, i torna a insistir que sap 
diferenciar perfectament el fet que el curs està adreçat a tècnics i no pas a 
càrrecs electes. És perfectament defensable que el Sr. Alcalde faci un curs de 
formació. Però si es tracta de formar-se com a Professional i no en benefici de 
l’Alcaldia, el regidor considera que el curs l’hauria de pagar el propi Alcalde 
amb els seus diners. 
 
4.-  Per últim,  la Regidora no adscrita Sra. Fina Navarro, pren la paraula per 
adreçar-se al Consistori amb les següents paraules:, 
 
“He solicitado intervenir en este Pleno porque no sé si antes de las próximas elecciones 
municipales va a haber algún otro y, ante la duda, no quiero dejar pasar la oportunidad de 
despedirme de todos Vds., del consistorio, del personal del Ayuntamiento y de todas las 
personas que viven en Sant Vicenç de Montalt, en este caso a través de la radio. 
 
Mi despedida es doble. Por un lado porque la "aventura" como regidora está acabando y 
también porque por motivos profesionales de mi marido toda la familia nos hemos trasladado a 
vivir a otro municipio. 
 
En este momento de despedirme no les oculto que tengo sentimientos contradictorios. En lo 
personal me duele abandonar Sant Vicenç, en donde tanto yo como el resto de mi familia 
hemos vivido apaciblemente en un entorno agradable, pero ya se sabe que el "trabajo es el 
trabajo" y ahora nos ha tocado movernos. Desconozco si el futuro familiar pasará otra vez por 
Sant Vicenç -a mi me gustaría, por supuesto-, pero eso ya se verá, aunque confieso que parte 
de nuestras raíces forman ya parte de este territorio. 
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En la parte "política", por más que nunca me he considerado así, la situación es distinta. Creí 
sinceramente en los primeros meses de 2007 que podía contribuir con mi granito de arena, 
modestamente, a mejorar Sant Vicenç y devolverle lo mucho que en todo momento me ha 
dado. Por eso entré en "política". 
 
Pero me equivoqué, y así tengo que reconocerlo. Y no por una sola cosa en concreto, sino por 
muchas razones. En "política" dos y dos no siempre suman cuatro y esto es difícil de aceptar. 
Lo puedes hacer desde una postura totalmente sectaria, pero no desde la buena fe y el deseo 
de trabajar para el municipio y su gente. 
 
Y con esto no digo que los "políticos" no deseen trabajar para el municipio. Pero mandan otras 
circunstancias diferentes y casi siempre se antepone la conveniencia del partido a la realidad 
del presente. 
 
Sencillamente es así; yo creo que no debiera serlo porque con esa manera de actuar se 
entierran proyectos y se anteponen intereses. Ahora bien, eso sí, en público todos hablan de 
proximidad, de sensibilidad, de proyectos conjuntos, de realidades comunes, etc. tratando de 
justificar hasta lo más difícil, o lo imposible. Lo que hoy es blanco, mañana será negro y al 
tercer día, gris. Pero siempre el "político" encuentra alguna frase con la que justificar lo que 
sea. 
Durante 35 meses conviví con el equipo de gobierno municipal como para darme cuenta de 
que iba la "película". Como oímos todos los miembros del gobierno decir en más de una 
ocasión: el alcalde es el rey y los demás súbditos; y sólo manda uno. 
 
La diferencia está en querer seguir siendo sectario, por las circunstancias y los intereses que 
sean -cada cual sabrá las suyas-, pero cuando el agua rebosa el vaso con el que has estado 
esperando un cambio y te convences que dicho cambio no va a producirse te dices a ti misma 
"hasta aquí hemos llegado", abandonas y te marchas a una oposición solitaria como regidora 
no adscrita. 
 
Pero eso fue "pecado". Y la maquinara sectaria se puso en marcha. Tránsfuga, boicoteadora, 
impresentable, maquiavélica, tergiversadora son algunos de los "alias" con los que he tenido 
que apechugar estos últimos meses; yo y mi familia, por supuesto. 
 
Hace semana y media por la televisión pusieron una película de hace muchos años, que yo 
había visto de jovencita: "Historia de una monja". El final me recordó mi propia situación 
personal. Mientras permanece fiel a la orden, es dócil, se pliega a los dictados de la superiora, 
etc. todo son parabienes. Todo ello a cambio de no pensar, de no proponer, de no tener 
iniciativas. Pero al final la protagonista entiende que todo esto no concuerda con su manera de 
pensar y decide abandonar. Justo entonces todo el mundo le vuelve la espalda; es criticada, 
escarnecida y repudiada y nadie, absolutamente nadie, la despide cuando regresa a la vida 
seglar. 
 
Por eso tengo un recuerdo "especiar' con los que fueron mis compañeros de partido, del 
anterior presidente al actual, y para con muchos de los militantes o simpatizantes. Desde que 
abandoné el equipo de gobierno he estado proscrita. Nadie se acercó a mí para conocer los 
motivos de mi decisión o simplemente para hacerme sentir un poco mejor como persona; solo 
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como persona, no como "política". Es decir, no quisieron diferenciar la parte pública de la 
personal o privada. Yo creo que podemos disentir como "políticos" y coincidir como seres 
humanos, pero no que una cosa nos deba hacer olvidar a la otra. Es, otra vez, el sectarismo 
del que hablaba antes. 
 
Este sectarismo hace que se vea al rival como un enemigo, no como una persona que, 
simplemente, ve las cosas de manera diferente y aporta soluciones distintas. Esta corta visión 
impide una buena colaboración y, en consecuencia, impide avanzar hacia soluciones 
consensuadas por el bien del municipio. Se trata de ganar a la oposición, de anularla, de 
ponerla en evidencia y de hacer prevalecer unas ideas por encima de las de los demás. 
 
En esta sala de plenos y durante los algo más de 3 años que estuve en el gobierno jamás hubo 
tiempo para el debate y la reflexión y cuando se expusieron cuestiones profundas, de futuro y 
de interés para el conjunto del municipio la respuesta, más o menos, venía a ser siempre la 
misma: "... ahora no es el momento, si queréis más adelante lo hablamos"... etc. Excuso decir 
que nunca se buscó el momento, lo que fue una verdadera lástima. 
Se han dicho muchas cosas sobre mí, lo habré hecho mejor o peor, pero lo cierto es que 
siempre he actuado con voluntad de servicio y defendiendo los intereses de todos, no los 
intereses de unos cuantos. 
 
No he tenido ni defendido otros intereses que el compromiso conmigo misma, con todos Vds. y 
con Sant Vicenç, tal y como me comprometí cuando acepté la propuesta del entrañable Ramón 
Ambrós para incorporarme a las listas de CiU. 
 
Se dice, y creo que muy acertadamente, que una es "deudora de sus palabras y esclava de sus 
silencios". Como he dicho antes -y con esto término-, lo habré hecho mejor o peor, pero me 
marcho sabiendo que al Ayuntamiento de Sant Vicenç no le he costado nada, más allá de las 
percepciones como regidora. No me he comprado nada y no he gastado nada y si me he 
comprado un vestido, una agenda o un bolígrafo, o si he asistido a desayunos o comidas de 
trabajo, todo me lo he pagado yo. Y lo he hecho así por convicción y por respeto a los 
ciudadanos. 
 
No todos los que estamos sentados en esta mesa pueden decir lo mismo; ni los que lo han 
hecho, ni los que lo han consentido y silenciado. 
 
Muchas gracias.” 

 

 

No havent més assumptes a tractar, l’alcalde dóna per acabada la sessió i 
l’aixeca, de la qual estenc, com a secretari, aquesta acta. 

 

El secretari                 Vist i plau, 

    L’alcalde president 


